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Bij brief van 18 mei 2018, ingekomen op 18 mei 2018, heeft u namens de PVV 

fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 
1. Klopt de berichtgeving van Univers over het onverwacht grotere tekort van 
JADS en de noodzaak voor een hernieuwde business case voor de komende 
meerjarenbegroting 2019 - 2023, inclusief verklaring voor de activiteiten van de 
afgelopen twee jaar en het grotere tekort? Zo nee, wat klopt er niet? 
Antwoord:  
 
De universiteiten hebben ons geïnformeerd dat er inderdaad sprake is van een 
groter tekort op dit moment van JADS ten opzichte van de oorspronkelijke 
business case op basis waarvan de financiële afspraken tussen universiteiten, de 
gemeente ‘s-Hertogenbosch en provincie zijn gemaakt.  

 

Bij de start van JADS was voorzien dat er in de opstartjaren nog geen positief 

resultaat zou zijn. Het tekort is daarom niet onverwacht, maar wel groter dan 

oorspronkelijk voorzien. Er is veel belangstelling voor de opleidingen maar de 

omzet accelereert minder snel dan verwacht. Dit komt doordat studenten veelal 

via de niet bekostigde premaster binnenstromen en er van de niet-EER studenten 

(die buiten de verdragsafspraken van de Europese Economische Regio vallen) 

die een hoger collegegeld betalen, tot dusver minder zijn ingestroomd. De 

rijksbijdragen komen daardoor later binnen.  

 

Voor de samenwerking met het bedrijfsleven en overheid is de JADS Association 

ontwikkeld. De aanloopkosten hiervan waren nog niet in de meerjarenbegroting 

opgenomen. Er wordt een update van de businesscase opgesteld om vast te 

stellen dat het break-even punt binnen de looptijd van de afspraken tussen de 

samenwerkingspartners tot 2025 zal worden bereikt.  
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2. In de Perspectiefnota 2018 is gesproken over intensivering van de 
samenwerking met JADS. In de Jaarstukken 2017, welke 18 mei 2018 worden 
besproken in Provinciale Staten, wordt echter met géén woord gerept over de 
problemen bij JADS. Waarom wordt er naar de Staten met geen woord gerept 
over het verlieslijdende prestigeproject van dit college? 
Antwoord: JADS wordt gefinancierd binnen de financiële kaders van het 
Statenvoorstel Data Science: Graduate School en Clusterinitiatief dat op 13 
november 2015 door Provinciale Staten werd vastgesteld. De verantwoording 
en monitoring van de behaalde resultaten en de toetsing van de financiële 
verantwoording geschiedt binnen de afspraken die daarover in 2016 werden 
gemaakt, en vallen binnen het uitvoeringsmandaat van het College. 
 
Naar het oordeel van het College is er geen sprake van structurele financiële of 
anderszins problemen rondom JADS waarover PS geïnformeerd had moeten 
worden. Het project voldoet aan de eisen die de JADS samenwerkingspartners 
hebben gesteld. In bijlage 1 is een korte schets van de behaalde resultaten van 
JADS tot dusver opgenomen. De behaalde resultaten zijn in lijn met de 
verwachtingen. De universiteiten onderkennen de financiële aandachtspunten en 
gaan hiermee aan de slag.  
 
3. ´De begroting van JADS bleek te weinig informatie te bevatten om hier een 
goed oordeel over te kunnen leggen.´1  Klopt de berichtgeving dat de 
universiteitsraad unaniem tegen de Begroting 2018 van JADS heeft gestemd?  
Antwoord: Voor het antwoord op deze vraag verwijzen wij u naar Tilburg 
University. 
 
4. De provincie heeft zich samen met de gemeente Den Bosch garant gesteld 
voor de verliezen2 dus wat gaat het college, als partner binnen JADS, eraan 
doen om ervoor te waken dat er goed zicht is op de besteding van de miljoenen 
belastinggeld die naar JADS zijn gegaan? 
Antwoord: Het project kent een reguliere planning en control cyclus en het 
project JADS legt verantwoording af aan alle vier de partners. De bijdrage van 
provincie en gemeente zijn gemaximeerd op 2x 10 miljoen euro in totaal. Het 
college heeft geen voornemens de bijdrage te verhogen en houdt zicht op de 
besteding van deze middelen via onderstaand systeem.  
 
De middelen van gemeente en provincie, samen met de verstrekte lening aan de 
vastgoedontwikkelaar van Mariënburg, zijn opgenomen in het Data Science 
Financierings Fonds (DSFF). De universiteiten kunnen trekkingen doen uit dit 
fonds ter afdekking van hun tekorten rondom JADS tot een maximum van 20 
miljoen euro. De provincie werkt samen met de gemeente in de beoordeling van 
de trekkingsverzoeken, om te zien of zij voldoen aan de eisen die daaraan 
gesteld zijn, onder meer vanuit ons subsidiekader en in relatie tot de afspraken 
zoals die zijn gemaakt in de Samenwerkings Overeenkomst JADS tussen de vier 
partners. Op dit moment zijn enkele concept-trekkingsverzoeken administratief in 
behandeling. Op deze wijze houdt de provincie zicht op de besteding van 
middelen in lijn met de hierover gemaakte afspraken. 
                                                
1 https://fractiefront.nl/nieuws/universiteitsraad-13-april-2018/  
2 https://universonline.nl/2016/12/07/jads-vragen-over-geld-en-medezeggenschap  

https://fractiefront.nl/nieuws/universiteitsraad-13-april-2018/
https://universonline.nl/2016/12/07/jads-vragen-over-geld-en-medezeggenschap
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5. Op 13 november 2015 hebben de Provinciale Staten besloten over: 

a. €40 miljoen, waarvan €10 miljoen van de Brabantse Essentgelden; 
b. €6,25 miljoen procesgeld waarvan €1,5 miljoen voor de provincie; 
c. €1,5 miljoen subsidie vanuit de provincie aan vastgoedontwikkelaar 

Kadans; 
d. €15 miljoen voor het verstrekken van een lening. 

En in eerdere Statenvragen3 heeft de PVV gevraagd naar de verwachte 
aanvullende financiering van toentertijd € 9,5 miljoen met daarin het verwachte 
tekort van € 3,4 miljoen. Hoeveel is het daadwerkelijke tekort (ten laste van de 
provincie) en wanneer gaat dit college verantwoording afleggen naar de Staten 
over het JADS? 
Antwoord: Het College heeft geen voornemen om over te gaan op het leveren 
van meer financiële bijdrage dan werd afgesproken met PS bij de besluitvorming 
op 13 november 2015.  
 
Bij het antwoord op vraag 1 is benoemd, dat het JADS project te maken heeft 
met een groter opstart tekort dan initieel voorzien. De universiteiten verwachten 
dit (extra) opstart tekort goed te kunnen maken binnen de looptijd van de 
afspraken tussen de vier JADS partners. De verwachting is daarmee dat deze 
tekorten bezien vanuit een iets langere tijdsperiode weer zullen zijn 
goedgemaakt door de inkomsten. Het daadwerkelijke tekort ten laste van de 
provincie is daarmee nihil.  
 
In de eerder gestelde Statenvragen werd gevraagd naar de financiering van 
een JADS Associatie en de financiering van de valorisatieorganisatie van JADS, 
beide nodig om JADS te kunnen laten samenwerken met het bedrijfsleven. Deze 
‘fase 2’ doelstelling maakte geen onderdeel uit van de Samenwerkings 
Overeenkomst die in 2016 werd opgesteld. Voor de financiering van deze 
valorisatieorganisatie is ingeschat dat daarvoor 9,5 miljoen euro nodig is. 
Destijds is al beantwoord, dat de provincie Noord-Brabant een bijdrage wil 
leveren tot een maximum van 827.500 euro ten laste van de procesmiddelen 
Digitale Agenda en het fonds surplus van het Data Science Financierings Fonds. 
Deze inzet valt binnen het uitvoeringsmandaat van het College.  
 
Verantwoording over het JADS project vindt plaats in de P&C cyclus. 
 
6. Deelt het college de mening van de PVV dat het afdekken van hoger dan 
begrote tekorten met aanvullend geld uit publieke subsidiepotten geen duurzame 
strategie is voor JADS? Zo ja, hoe gaat dit college ervoor zorgen dat JADS niet 
op dezelfde verliesgevende weg doorgaat?  
Antwoord: Het afdekken van de aanloopverliezen is vanaf de start voorzien en 
begrensd in de tijd en in omvang. De ontwikkelingen in data science en de 
positie die JADS inmiddels heeft verworven, bieden een goed perspectief op een 
duurzaam business model voor JADS. 
 
7. Verzoek bij de beantwoording toe te voegen een totaaloverzicht van 
investeringen, subsidies, leningen en overige kosten (onderverdeeld naar 

                                                
3 https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-
ps/download.aspx?qvi=63173  

https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=63173
https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=63173
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partners) m.b.t. tot de JADS,  de begroting 2018 alsmede de besluitvorming 
hierover en de hernieuwde business case met de komende meerjarenbegroting 
2019 - 2023, inclusief verklaring voor de activiteiten van de afgelopen twee 
jaar en het grotere tekort. 
Antwoord: Voor een totaaloverzicht van investeringen en bijdragen verwijs ik 

naar bijlage 2 ‘toelichting financieringsstructuur Jheronimus Academy of Data 
Science’. De financiële inrichting van fase 2 ‘Valorisatie’, de begroting 2018 en 
de hernieuwde business case is nog niet beschikbaar. 

 

Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk drs. M.J.A. van Bijnen MBA 
 

 


